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Tanczos Barna: Daca cineva a facut angajari în contradictie cu legea, trebuie sa

faca disponibilizari, ca sa se încadreze în bugetul de salarii

Institutiile care nu au respectat legea  si au facut angajari vor trebui sa recurga la disponibilizari, pentru a 

se încadra în bugetul de cheltuieli cu personalul, a declarat, luni,  ministrul de Finante, Tanczos Barna, la

finalul sedintei extraordinare  de Guvern, în care a fost analizata situatia Salinei Praid. 

"Au nevoie de bani de salarii doar cei care nu aplica acele reguli pe  care le-am stabilit la începutul anului. Daca o

institutie angajeaza în  februarie, martie, în loc sa gaseasca solutii de reducere a  cheltuielilor cu personalul, cu

siguranta o sa ajunga într-o situatie  dificila. Acolo responsabil este managerul acelei institutii care a avut  o

bugetare foarte clara a cheltuielilor de personal, o bugetare care a  plecat de la ordonanta din decembrie si de la

salariile aflate în plata  la sfârsit de luna în noiembrie. Ministerul Finantelor a facut un calcul  corect pentru toate

institutiile, asigurând fondul de salarii lunar  pâna la sfârsitul anului (...) Institutiile care încearca sa consume 

fondurile alocate pentru salarii în prima jumatate de an si sa lase  descoperita a doua parte a anului sau ultimele

luni nu o sa aiba succes,  va spun de acum", a sustinut ministrul.

El a precizat ca banii de salarii nu se vor termina daca se respecta  legea iar cine nu a respectat-o trebuie sa

gaseasca solutii în  interiorul institutiei.

"Nu se termina banii de salarii daca se respecta legea. Daca cineva nu a  respectat legea, trebuie sa gaseasca solutii

în interiorul institutiei.  Daca nu ajung banii de salarii, nu poti sa platesti salariile si nu  poti sa faci angajari. Daca

cineva a facut angajari în contradictie cu  legea, trebuie sa faca acele disponibilizari ca sa se încadreze în  limita", a

atentionat seful de la Finante.

El a admis ca o exceptie este Autoritatea Electorala Permanenta (AEP),  care a avut o "activitate de vârf" în ultima

perioada, însa, în perioada  în care nu exista campanie, institutia nu trebuie sa mearga cu numarul  de angajati care

este necesar cu ocazia alegerilor.

"AEP-ul este o exceptie, pentru ca dânsii au avut o activitate de vârf  acum, cu ocazia alegerilor, activitate care se

va reduce semnificativ în  a doua parte a anului. La dânsii este o chestiune pura de etapizare si  de trimestrializare.

Acolo, cu siguranta, vom gasi o solutie, dar si  AEP-ul de exemplu, în perioada de lipsa de campanie si de alegeri,

trei  ani de zile, cu siguranta nu trebuie sa mearga cu numarul de angajati de  care avem nevoie cu ocazia

alegerilor. Deci, în primul rând, lucrurile  sunt, din punctul meu de vedere, foarte clare si cu domnul Zsombor

Vajda  (presedintele AEP - n. r.) vom gasi cu siguranta solutii", a adaugat  ministrul.
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